
ICJ ! Aalisarnermut Piniamermullu Naalakkersuisoqarfik 

Departementet for Fiskeri og Fangst 
GOVERNMENT OF GREENLAND 

Medlem af Inatsisartut, 
Jens-Frederik Nielsen, Demokraatit, 
Heri 

Svar på § 37-spørgsmål nr. 156 om bæredygtighed 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedrørende bæredygtighed. Spørgsmålet er henvist til besvarelse hos 
mit område. 

1. Hvor mange kvoteforhøjelser inden for fiskeriet har Naalakkersuisut besluttet 
siden valget i april 2021? 

Svar: 
Siden april 2021 har Naalakkersuisut forhøjet (pr. 22. november 2021): 

a. Hellefiskekvoten; 
o 900 tons i Upernavik, 
o 77 tons i Sisimiut-Maniitsoq. 

b. Krabbekvoten; 
o 100 tons kystnært i Nuuk-Paamiut, 
o 100 tons havgående i Nuuk-Paamiut, 
o 100 tons i Diskobugten-Uummannaq, 
o 150 tons kystnært i Sisimiut. 

a. Hvor mange af disse forhøjelser har været højere end den biologiske 
anbefaling? 

Svar: 
Kvoteforhøjelsen på 77 tons hellefisk i Sisimiut-Maniitsoq ligger inden for den 
videnskabelige rådgivning . Den initiale kvote var sat til 223 tons, og blev forhøjet til 300 
tons. Den videnskabelige rådgivning fra Grønlands Naturinstitut for Sisimiut-Maniitsoq 
anbefaler, at fangsterne ikke overstiger 300 tons i 2021 for et bæredygtigt fangstniveau. 
De resterende kvoteforhøjelser som nævnt under pkt. 1 har været højere end den 
biologiske anbefaling. 

2. Er det Naalakkersuisuts opfattelse, at der er tale om et bæredygtigt fiskeri, når 
man fravælger at følge anbefalingerne fra eksperterne? 

Svar: 
Begrebet 'bæredygtigt fiskeri' indebærer både biologisk bæredygtighed, økonomisk 
bæredygtighed og social bæredygtighed. Den biologiske anbefaling tager udgangspunkt 
i biologisk bæredygtighed, og behandler altså ikke økonomisk og social bæredygtighed. 
Naalakkersuisut tager alle aspekter i betragtning ved beslutninger vedrørende 
kvoteforhøjelser i fiskeriet. 

3. Hvor mange kvoteforhøjelser inden for fangstområdet har Naalakkersuisut 
besluttet siden valget i april 2021? 

Svar: 
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Siden april 2021 har Naalakkersuisut forhøjet: 
c. Narhvalkvoten i 0stgrønland; 

o 5 til del bestanden "Ittoqqortoormiit" og , 
o 15 til del bestanden "Tasiilaq". 

d. Narhvalkvoten i forvaltningsområde "Qaanaaq" med 20. 

Eventuelle restkvoter fra de ekstra kvoter vil ikke blive omfattet i de tekniske 
kvoteoverførsler fra 2021 til 2022. 
Derudover er der ikke sket andre forhøjelser i forhold til de udmeldte kvoter for andre 
kvoterede arter i 2021. 

Ifølge modtagne fangstmeldinger pr. 22. november 2021 er der endnu ikke sket fangster 
af de tildelte ekstra narhvalkvoter. 

Jeg henviser til vedlagte oversigter som dels viser den gængse kvote, eventuelle ekstra 
kvoter samt fangster, herunder oplysninger om der har været kvote-overførsler eller 
kvotetræk fra kvoteår til den næste. Der er tale om både fastsættelse af ekstra kvoter, 
men der er også udfordringer med ikke opbrug af kvoter, f.eks. med hvidhvalkvoterne i 
Vestgrønland. 

a. Hvor mange af disse forhøjelser har været hØjere end den biologiske anbefaling? 

Svar: 
I alle tilfælde. Den fastsatte gængse kvote for "Qaanaaq" narhval svarede til den 
biologiske rådgivning på 98 dyr pr. år. Med den ekstra kvote på 20, overstiges den 
biologiske rådgivning for denne bestand. 

Den biologiske rådgivning for alle 3 del bestande i østgrønland, inklusiv 
"Kangerlussuaq" narhvaler er O fangst. Hvorfor den biologiske rådgivning overstiges 
med samme antal som den kvote der blev besluttet i december 2020 samt de ekstra 
tildelte kvoter i oktober 2021. 

4. Er det Naalakkersuisuts opfattelse, at der er tale om en bæredygtigt fangst, når 
man fravælger at følge anbefalingerne fra eksperterne? 

Svar: 
Begrebet "bæredygtigt fangst" indebærer både biologisk bæredygtighed, økonomisk 
bæredygtighed og social bæredygtighed. Den biologiske anbefaling tager udgangspunkt 
i biologisk bæredygtighed, og behandler altså ikke økonomisk og social bæredygtighed. 
Naalakkersuisut tager alle aspekter i betragtning ved beslutninger vedrørende 
kvoteforhøjelser i fangsten . 

Efter Naalakkersuisuts opfattelse omfatter begrebet "eksperterne" også 
"erhvervsfangere" , der dagligt og året rundt er ude på fangst og observerer og følger 
med i dyrenes tilstedeværelse eller manglende, vandringer, fouragering m.v. De er i 
mine øjne også "eksperter" ud over biologer. Fangernes viden har stor betydning for 
mig som Naalakkersuisoq for området. I henhold til § 2, stk. 3 og 4 i Inatsisartutlov om 
fangst og jagt, skal Naalakkersuisut inddrage fanger- og brugerviden, udover at tage 
hensyn til den biologiske rådgivning i sine beslutninger. 

Fangernes viden inddrages i forbindelse med officielle høringer og via deres input 
træffer Naalakkersuisut afgørelse om kvotestørrelsen. 
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5. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

Svar: 
Nej. 

Med venlig hilsen 
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